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Protokół Nr LXXXII.2023 

z obrad LXXXII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 20 czerwca 2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto 20 czerwca 2023 roku o godz. 17:00, a zakończono o godz. 20:15 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

Ad. 1 

Otwarcie obrad LXXXII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie prawomocności 

obrad. 

Otwarcia LXXXII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 

Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, Zastępcę Burmistrza 

Mateusza Grzymałowskiego, Skarbnika Gminy Joannę Bajcar, Sekretarza Gminy Wiesława 

Sawickiego, pracowników Urzędu Miejskiego, przybyłych gości oraz radnych ( lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, lista obecności gości stanowi załącznik nr 1a 

do niniejszego protokołu). 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad LXXXII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Odczytanie  przez radnych interpelacji zgłoszonych w okresie międzysesyjnym. 

4. Debata nad raportem o stanie Gminy Drezdenko za 2022 rok. 

5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania – 

druk nr 531/23. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu  za 2022 rok: 
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a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Drezdenko za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy. 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu oraz wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka. 

c) Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu oraz wniosek w sprawie   
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka. 
d) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy  
     za 2022 rok - druk nr 532/23. 

       e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za  

            2022 rok - druk nr 533/23. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego przy plaży nad jeziorem Łubowo – druk nr 534/23. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie Radowo przy ul. Strzeleckiej – druk nr 535/23. 

9. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji 

Zabytków, położonym na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej 

własności Gminy Drezdenko – druk nr 536/23. 

10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji 

Zabytków, położonym na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej 

własności Gminy Drezdenko – druk nr 537/23. 

11. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji 

Zabytków, położonym na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej 

własności Gminy Drezdenko – druk nr 538/23. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 rok 

– druk nr 539/23. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2023-2029 – druk nr 540/23. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad LXXXII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że na sali obecnych jest 13 

radnych. 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Ad. 3 

Odczytanie  przez radnych interpelacji zgłoszonych w okresie międzysesyjnym. 

Radny Ł. Kołwzan poinformował, że zwrócił się z wnioskiem do Rady Miejskiej o dodanie 

przystanku komunikacji miejskiej na ul. Podgórnej. Drugi złożony wniosek dotyczył 

zabezpieczenia środków na nagrody dla zespołu „Dziewczęta z buławami”.  

Radny S. Dukaczewski poinformował, że dnia 5 czerwca  br. złożył interpelację w sprawie szkód 

wywołanych podczas prac na ul. Poniatowskiego i ul. Lwowskiej. Na elewacji budynku przy ul. 

Lwowskiej 10 powstały liczne pęknięcia na elewacji podczas prac przy budowie chodnika i 

używanych w pobliżu zagęszczarek budowlanych. Powstały również liczne ubytki tynku 
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widoczne obecnie przy poziomie chodnika (załączone zdjęcia) i do chwili obecnej nie zostały 

usunięte. Poprosił o wskazanie terminu przywrócenia stanu elewacji sprzed przebudowy ulic.  

Poprosił także o przekazanie kopii protokołu odbioru robót i podjęcie jak najszybszych działań 

w tej sprawie. Druga interpelacji, z dnia 7 czerwca br. dotyczy wykonania prac w ramach 

remontów bieżących,  związanych z przywróceniem podstawowej funkcjonalności bieżni 

lekkoatletycznej na stadionie miejskim w Drezdenku. Mimo, że sezon jest w pełni, do tej pory 

na obiekcie nie były przeprowadzone żadne prace, które gwarantowałyby możliwość 

przeprowadzenia treningów biegowych bez narażenia na kontuzje. Interpelacja z dnia 18 

czerwca br. dotyczy naprawy, w ramach gwarancji,  części chodnika na deptaku stulecia, obok 

garaży na ul. Mickiewicza. 

Ad. 4 

Debata nad raportem o stanie Gminy Drezdenko za 2022 rok. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przedstawiła prezentację dotyczącą raportu o stanie 

Gminy Drezdenko  za rok 2022. Poinformowała, że opracowanie jest obszerne, ponieważ 

obszerne są zadania gminy, które musimy realizować. Wybrała do przedstawienia i  omówienia 

kilka zadań, które w jej subiektywnej ocenie są najważniejsze. Serdecznie podziękowała 

wszystkim osobom, które pracowały na tym raportem. Został on sporządzony na podstawie 

materiałów dostarczonych przez wszystkich kierowników referatów UM, ale także wszystkich 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy. Szczególnie podziękowała sekretarzowi 

gminy, który wszystkie te materiały zebrał i opracował raport. W lutym wszystkich zaskoczył 

wybuch wojny w Ukrainie i przez pierwsze miesiące miał duży wpływ na podejmowane 

decyzje. Do Drezdenka napłynęli uchodźcy, a zanim to się stało, mieszkańcy naszego miasta 

organizowali bardzo wiele zbiórek darów. Najpierw były one wysyłane za pomocą organizacji 

pozarządowych na Ukrainę.  Później dary były zbierane i dostarczane rodzinom, które do nas 

przybyły. Miłym zaskoczenie była pewna solidarność naszych miast partnerskich, zarówno 

Winsen, z którym współpraca jest na bardzo wielu płaszczyznach i jest bardzo owocna. Także 

drugie nasze partnerskie miasto WÖrth am. Rhein udzieliło nam pomocy. Z tym  miastem nie 

mamy od wielu lat żadnych kontaktów, jeśli chodzi o wymianę , o współpracę. Oba miasta 

przysłały dary żywnościowe, koce, śpiwory, łóżka, chemię gospodarczą, materiały medyczne. 

Jest tym miastom bardzo wdzięczna, bo przyjaciół poznaje się w biedzie.  Nasi mieszkańcy 

pokazali, że są bardzo empatyczni i przyjęli uchodźców pod swój dach. Napływ tylu nowych 

mieszkańców spowodował też wiele pracy dla naszych pracowników, chociażby nadawanie 

numeru PESEL – przez kilka tygodni zgłosiło się wiele osób i było dużo pracy, aby wszystkim 

osobom pomóc wypełnić i druki i nadać numer PESEL. Dodatkową pracą była wypłata środków 

rządowych w wysokości 40 zł za dobę utrzymania osoby z Ukrainy w swoim domu. Bardzo 

wiele osób przyjęło pod swój dach uchodźców i gmina partycypowała w przekazanie środków 

rządowych na ten cel. Była to nie tylko wypłata, ale także kontrola miejsc, w których 

przebywały osoby z Ukrainy i wykorzystania środków. Wyraziła swoją dumę i szczęście, że 

zarówno mieszkańcy, jak i urzędnicy stanęli na wysokości zadania i wszystko poszło sprawnie. 

Jedną z ważniejszych rzeczy w roku 2022 było otwarcie świetlicy opiekuńczej w Drezdenku. 

Takiej placówki w naszej gminie nie było. Ważne jest stworzenie takiego miejsca dla dzieci, 

które pochodzą z różnych domów, często potrzebują wsparcia w odrabianiu zadań domowych 

czy współpracy z psychologiem oraz dobrej zabawy z rówieśnikami. Na doposażenie tej 

świetlicy, a także na zajęcia udało się nam uzyskać dofinansowanie z europejskiego funduszu 
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społecznego i w roku 2022 mogliśmy ponad 350 tys. zł na ten cel wydatkować. Podziękowała 

kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej p. W. Kantor-Kmiecik za pomoc w stworzeniu tak 

potrzebnego miejsca. Projekt jest realizowany także w bieżącym roku i świetlica wychodzi w 

teren poprzez organizację pikników, dni dla rodziny. Najbliższy odbędzie się w najbliższy piątek 

przy Hali Sportowo-Rekreacyjnej w Drezdenku. W roku 2022 oddano nową siedzibę dla 

naszych przedszkolaków. Od 1 września 2022 roku dzieci uczą się tam, korzystają ze stołówki, 

z placu zabaw i jest to wydarzenie w skali gminy. Przedszkole również wykorzystało środki z 

europejskiego funduszu społecznego zarówno na wyposażenie w pomoce dydaktyczne jak i 

nowe zajęcia dla dzieci, na przykład zajęcia laboratoryjne dla małych dzieci, czy robotykę a 

także szkolenia dla załogi przedszkola. Wyraziła radość, że świetlica daje miejsce, gdzie można 

te zajęcia prowadzić, jest też piękny hall, który często służy za arenę teatralną i widowiskową. 

Dzięki temu pojawiło się dużo więcej możliwości do pracy z dziećmi. Miniony rok był rokiem 

rewitalizacji. Zakończony w grudniu przez podjęcie uchwały przez RM w sprawie przyjęcia 

gminnego programu rewitalizacji. Jednak prace rozpoczęły się kilkanaście miesięcy wcześniej. 

Sam program opracowywała dla nas fizycznie firma Projekty Miejskie. Firma była tylko częścią 

techniczną, przygotowała obliczenia wskaźnikowe, technikalia. Kluczowy dla rewitalizacji jest 

czynnik społeczny. Rewitalizacja to było wiele spotkań zespołu rewitalizacyjnego, czyli 

pracowników Urzędu Miejskiego, ale także wyjście z rewitalizacją do naszych mieszkańców. 

Odbywały się warsztaty, spotkania z przedstawicielami stowarzyszeń, z przedstawicielami  

przedsiębiorców, były to spacery badawcze. Rewitalizacja była przygotowywana we 

współpracy z Narodowym Instytutem Dziedzictwa. Nasz gminny program rewitalizacji został 

wpisany przez Urząd Marszałkowski na listę obowiązujących gminnych programów 

rewitalizacji, co otwiera nam drogę do pozyskiwania środków europejskich z nowej 

perspektywy, właśnie pod kątem rewitalizacji. W roku 2022 wprowadziliśmy darmowe 

szczepienia w ramach profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego HPV. Program był 

realizowany przez ostatnie trzy lata i my dostrzegliśmy ten problem. Cieszy, że obecnie 

również rząd stwierdził, że te szczepienia powinny być darmowe i gmina już nie musi 

kontynuować tego zadania. Jesteśmy już w tej kadencji przyzwyczajeni do spraw „dziwnych” 

dla samorządów. Takim zadaniem była sprzedaż węgla. Zarówno pandemia COVID-19, konflikt 

zbrojny na Ukrainie, ja i kryzys energetyczny dotknął wszystkich, niezależnie, czym opalają 

domy. Nie koniecznie dotyczyło to dostępu do węgla, jak jego wysokich cen. Zwraca uwagę na 

tą sprawę, aby zaznaczyć, jak ciężko jest pracować na przepisach, które dopiero weszły w życie 

i są dla wszystkich nowe. Nie ma więc linii orzecznictwa. Trzeba tu i teraz podejmować decyzje 

i być za nie odpowiedzialnym, trzeba działać, bo tego wymaga chwila, tego wymagają 

mieszkańcy w danym momencie. Gmina Drezdenko przystąpiła więc do programu handlu 

węglem.  Z tym zadaniem wiązało się dużo kolejnych, nowych zadań. Zadaniem wypłaty 

dodatków energetycznych a także dodatków węgłowych zajął się Ośrodek Pomocy Społecznej 

a koordynacją z ramienia urzędu zajął się p. B. Rerus. Firmy prywatne pomogły gminie w 

dystrybucji tego węgla i ogromna liczba mieszkańców z tego zakupu skorzystała. Podziękowała 

całej załodze, która uczestniczyła w pracach i wykonała je znakomicie, mimo, że były to 

nieznane, nowe zadania. Nasz referat finansowo-budżetowy wystawiał faktury, rozliczał, 

dokonywał rozliczeń z instytucją dotującą – my byliśmy tylko przekaźnikiem dla pieniędzy 

rządowych. To wszystko były nowe zadania, ale załoga wywiązała się z nich doskonale i 

wszyscy mieszkańcy otrzymali pomoc. Gmina Drezdenko musi podejmować rozmowy, 
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współpracę i działania na różnych polach i  z różnymi instytucjami. Jednym z ważniejszych 

działań była zamiana działek z Nadleśnictwem Karwin. Gmina otrzymała działki po dawnym 

OTL–u na osiedlu Mickiewicza, a oddała działki w lasku miejskim, pod nową siedzibę 

nadleśnictwa. Ponadto Gmina pozyskała od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa dla 

sołectwa Kosin działkę o powierzchni 46 arów. Posiadanie tej działki daje możliwość 

zaprojektowania miejsca spotkań, miejsca rekreacyjnego, którego mieszkańcy Kosina bardzo 

potrzebują. Gmina zamieniła także działki z nowym partnerem, firmą Smurfit Kappa. Do 

zakładu trafiła nasza działka wzdłuż rzeki, która była potrzebna na  rozbudowę zakładu, a 

Gmina otrzymała od firmy inną działkę. Ponadto, w ramach współpracy firma Smurfit Kappa, 

budując parking naprzeciwko kościoła na Nowym Drezdenku, przeznaczyła jego część do 

użytkowania przez mieszkańców.  W roku ubiegłym Gmina wsparła Komisariat Policji w 

zakupie auta w wysokości 10 tys. zł. Mimo, że nie jest to zadanie gminy, to policjanci pracują 

dla naszych mieszkańców. Kolejnym efektem współpracy jest oddanie drogi DW 170 z Krzyża 

Wlkp. do Drawin przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Jest to odcinek ok. 5 km i był remontowany 

w dwóch etapach – w roku 2021 i 2022. Po zakończeniu przez ZDW remontu, z dniem 1 

stycznia tego roku droga przeszła na własność gminy. Pierwszy raz zawarliśmy takie 

porozumienie, że ZDW wyremontuje drogę należącą do nich, a następnie przekaże ją gminie. 

Jesteśmy już po słowie, aby takie samo porozumienie zawrzeć w stosunku do drogi z 

Niegosławia do Karwina, przez Marzenin. Wartość remontu to prawie 3 mln 500 tys. i będzie 

on wykonywany w trybie trzyletnim. Po zakończeniu remontu Gmina przejmie drogę na 

własność i będzie już za nią odpowiedzialna. Poinformowała, że bardzo ważną częścią 

Drezdenka są inicjatywy jej mieszkańców, których jest każdego roku bardzo dużo. Można 

godzinami wymieniać aktywności naszych mieszkańców, od koła gospodyń wiejskich, przez 

kluby seniora, harcerzy, różne stowarzyszenia kulturalne, zajmujące się opieką nad dziećmi 

niepełnosprawnymi, sportowe i inne. Wskazała kilka rzeczy, które dla nie subiektywnie były 

ważne w roku 2022. Dużą radość sprawił awans Lubuszanina do IV ligi, piękna gala z okazji               

10-lecia zespołu „Dziewczęta z buławami”, piękna gala zorganizowana w CPK z okazji 55-lecia 

Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów, duża uroczystość z okazji 75-lecia 

Ochotniczej Straży Pożarnej, z udziałem strażaków z miasta partnerskiego Winsen. Ostatnio 

Rada Miejska, na moją prośbę  zadecydowała o przystąpieniu Gminy Drezdenko do 

stowarzyszenia Blisko Natury. W ubiegłym roku była to współpraca w ramach partnerstwa 

północ województwa lubuskiego zawsze razem.  To porozumienie terytorialne, oprócz tego, 

że bierzemy udział w projekcie wsparcia doradczego plus i mamy już z tego powodu wymierne 

korzyści w postaci sporządzanych audytów energetycznych SP3 i sali wiejskiej w Gościmiu, ale 

liczymy na dużo więcej. To stowarzyszenie zostało zapisane w strategii rozwoju województwa 

lubuskiego i środki unijne nie będą trafiać tylko do tych dużych zitów, ale także do nas i innych 

gmin należących do stowarzyszenia. Ważnym wydarzeniem dla Niegosławia było w ubiegłym 

roku pozyskanie wozu bojowego dla OSP. Najpierw przyjęliśmy z euforią dofinansowanie z 

komendy głównej państwowej straży pożarnej w kwocie  390 tys. zł, przeznaczyliśmy z budżetu 

gminy Drezdenko 400 tys. zł, ale w wyniku galopującej inflacji zabrakło tych środków. Z 

pomocą przyszedł Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska z dotacją w wysokości 93 tys. zł, 

pojawili się także sponsorzy na kwotę 37 tys. zł. Największym sponsorem była firma Eko-Pak 

Piotr Sypniewski na kwotę 10 tys. zł, ale także PGNiG na kwotę 10 tys. zł, inne mniejsze firmy, 

nadleśnictwa, przyjaciele straży pożarnej i uzbierała się pokaźna kwota na nowy wóz bojowy. 
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Wyremontowana został remiza ochotniczej straży pożarnej w Goszczanowcu za 33 tys. zł, w 

tym dofinasowanie z Sejmiku Województwa Lubuskiego w wysokości 30 tys. zł. Już od jakiegoś 

czasu realizujemy Drezdenecki Budżet Obywatelski, a więc pomysły, które proponują, a 

później wybierają w drodze głosowania nasi mieszkańcy. Często te propozycje wykonywane 

są w systemie projektuj i buduj, przez co często nie mieścimy się z ich realizacją w jednym roku 

budżetowym. Najważniejsze jest jednak to, że każdy projekt obywatelski realizujemy. I tak w 

2022 roku wykonaliśmy projekt złożony przez SP Nr3, czyli plac zabaw doposażony w 

przeróżne przyrządy oraz wyremontowaliśmy plac w ochotniczej straży pożarnej w 

Niegosławiu wraz z odnowieniem stolarki okiennej i drzwiowej w remizie oraz elewacji. 

Kolejna duża inwestycja z budżetu obywatelskiego to budowa boiska przy SP w Goszczanowie, 

ważna nie tylko dla szkoły, ale wszystkich mieszkańców Goszczanowa.  W wyniku komplikacji 

projektowych deptak stulecia ukończyliśmy w roku ubiegłym, a nie zgodnie z planem w roku 

2021. Nawiązując do interpelacji radnego S. Dukaczewskiego poinformowała, że ta 

obsuwająca się skarpa jest zgłoszona do wykonawcy, celem naprawy. W roku 2022 odbyło się 

kilka remontów dróg z wydatków bieżących, była to ul. Mickiewicza, czyli droga dojazdowa do 

stadionu, żłobka, przedszkola oraz aleja Piastów - zjazd na Chełm Drezdenecki. Następną drogą 

jest ul. Moniuszki, gdzie pojawił się taki „miły błąd”. Chcieliśmy wyremontować krótszy 

fragment tej do ulicy do ul. Słowackiego, ale wykonawca popełnił błąd i wyremontował drugi 

fragment ul. Moniuszki. Podjęliśmy próbę wyasygnowania środków  i wynegocjowania z 

wykonawcą wykonania tego prawidłowego fragmentu ulicy. W 2022 roku skończyliśmy także 

przebudowę ul. Pierwszej Brygady. Trwała ona długo, ale też i remont był gruntowny. Koszt 

tego remontu to ok. 7 mln zł, z czego 2 mln 500 tys. Gmina Drezdenko pozyskała z programu 

rządowego Funduszu Dróg Samorządowych. Wymagało to troszkę cierpliwości od 

mieszkańców i przedsiębiorców, wystąpiły pewne utrudnienia, jeżeli chodzi o uzbrojenie 

podziemne. Tak się zdarza, kiedy są stare wodociągi, stare kanalizacje, stare przyłącza. 

Wprowadziliśmy ścieżkę rowerową do centrum miasta. Podziękowała Referatowi Gospodarki 

Gminnej i Ochrony Środowiska oraz Centrum Integracji Społecznej za dbanie o zieleń. Wymaga 

to wiele pracy każdego dnia. Przebudowa ul. Słonecznej była dla nas ważną inwestycją. 

Brakowało tego odcinka łączącego ul. Poznańską z ul. Piłsudskiego. Odcinek bardzo ważny, bo 

mieści się przy szpitalu, przy aptekach i ruch tam jest ogromny. Tą ulicę także wybudowaliśmy 

ze wsparciem Funduszu Dróg Samorządowych, pozyskaliśmy 319 tys. zł z wydanej kwoty 

ogólnej 699 tys. 806 zł. Pozyskaliśmy miejsca parkingowe, jak i zieleń i przestrzeń dla 

mieszkańców. W ubiegłym roku udało się doposażyć kuchnię, windę w żłobku i wiele innych 

ważnych elementów. Z podziwem można teraz patrzeć, jak pięknie ta przestrzeń zostaje 

wypełniona, jak pracujące panie upiększają teren placówki. Budowa ścieżki rowerowej z 

Trzebicza do Gościmia budzi podziw wśród mieszkańców innych gmin, którzy przyjeżdżają do 

nas, aby tą ścieżką przejechać te 11 km. We wcześniejszych latach wykonano 5 km tej ścieżki, 

a w roku 2022 wykonaliśmy 5,7 km. Wykonawcą była firma Eurovia. Koszt budowy wyniósł               

5 mln zł, z czego 90% zostało pokryte z programu Polski Ład. Ścieżka wykonana fantastycznie 

i wykorzystywana niezwykle często. Podziękowała Nadleśnictwu Karwin, które pozytywnie 

odpowiedziało na naszą prośbę, aby zagospodarować piękną leśną polanę przy kanale. Jest 

tam woda, jest zieleń, las. Powstało piękne miejsce do odpoczynku, z ławkami, stojakami na 

rowery, tablicami informacyjnymi. W 2022 roku wykonano parking przy żłobku i przedszkolu. 

Zawiera on 60 miejsc parkingowych, w tym dla osób niepełnosprawnych, zarówno przy 
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budynkach jak i przy ul. Mickiewicza. Jest otoczony piękną zielenią. Obecnie projektujemy 

naprzeciwko budynku żłobka i przedszkola miejsce rekreacyjny dla młodzieży, a więc 

skatepark, pumptrak oraz garaże. Tam również będzie wybudowany parking. Przebudowa 

ulicy Osiedla Leśnego to ponad 400 m drogi, która była w fatalnym stanie, wraz z wjazdami do 

budynków. Przebudowa drogi w miejscowości Gościm ze środków własnych gminy na kwotę 

661 tys. 300 zł. Droga w samym centrum wsi, przy sali wiejskiej i ośrodku zdrowia, powstały 

także miejsca parkingowe. Modernizację drogi transportu rolniczego w Marzeninie wykonano 

z dofinansowaniem z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w wysokości 128 tys. zł, na ogólną 

kwotę 500 tys. zł. Największym plusem tej drogi jest to, że prowadzi do sali wiejskiej. Budowa 

chodnika w Starych Bielicach o wartości 75 tys. zł, inwestycja niewielka, ale według sołtysa 

bardzo potrzebna. Przeznaczono na to środki z funduszu sołeckiego w wysokości 28 tys. 900 

zł, przy wkładzie gminy 48 tys. Świetnie wykorzystany fundusz sołecki, dzięki czemu trwale 

poprawiono estetykę wsi, ale również bezpieczeństwo. Cały rok 2022 upłynął na budowie 

wodociągu Drezdenko-Kosin-Karwin. Koszt inwestycji 1.863.067 zł, z czego dofinansowanie z 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich wyniosło 996 tys. 240 zł. Przedstawiła kilka inwestycji, 

które obyły się na przełomie zeszłego i tego roku. Z różnych przyczyn nie mogły być zakończone 

w jednym roku budżetowym. Budowa parkingów przy ul. Konopnickiej to inwestycja, która 

jest ostatnim etapem dużego projektu polegającego na  budowie separatora, budowie 

chodników przy ul. Okrężnej. Inwestycja kosztowała blisko 400 tys. zł, pokrytych ze środków 

własnych gminy. Prace zostały ukończone w pierwszej połowie bieżącego roku i obejmowały 

dużą ilość miejsc parkingowych, chodniki, kanalizację deszczową, oświetlenie. Podobnie 

przebiegała budowa drogi w miejscowości Klesno. Olbrzymia część prac wykonana w roku 

2022, a oddana do użytku już w roku bieżącym. Środki pochodziły z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich ponad 800 tys. zł, ale także z Funduszu Lasów Państwowych w wysokości 

ponad 600 tys. zł oraz ok. 300 tys. zł ze środków własnych gminy. Montaż finansowy trudny 

do rozliczenia, bo są trzy różne formy finansowania. Wyraziła podziękowanie dla Referatu 

Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych, a szczególnie dla p. A. Oźminkowskiej                           

i A. Pietrzak, które rozliczały ten projekt. Kolejną inwestycją wykonywaną na przełomie dwóch 

lat jest remont ul. Kolejowej. Jest to duża inwestycja, zarówno jeżeli chodzi o długość tej drogi, 

jak i zakres prac oraz koszt w wysokości 7mln 124 tys. 524 zł, inspektorowie nadzoru za kwotę 

129 tys. zł, czyli łącznie 7 mln 253 tys. zł.  Aż 95% tego kontraktu z Eurowią pokrywa Fundusz 

Polski Ład, czyli 6 mln 649 tys. 51 zł. Jeszcze jedną inwestycją w systemie dwuletnim jest 

remontu ul. Poniatowskiego. Należą się słowa podziękowania za cierpliwość dla mieszkańców 

i przedsiębiorców za wszelkie utrudnienia.  Największym utrudnieniem było odkrycie przyłączy 

gazowych na kilkanaście centymetrów pod starą nawierzchnią. Musieliśmy poczekać, aby 

zakład gazowniczy przebudował te przełącza. Pracujemy nad rzeczami, które w 2022 roku 

zostały rozpoczęte, a będą owocować w tym i następnych latach. Jest to budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej w Trzebiczu Nowym, budowa nawierzchni ulic Południowej, Wspólnej i 

Wesołej w Drezdenku, budowa strefy aktywności i rekreacji wraz z Miasteczkiem Ruchu 

Drogowego, zagospodarowanie działki nr 470/10 wraz z budową budynków garażowych, 

modernizacja stadionu miejskiego, przebudowa drogi gruntowej w Niegosławiu, przebudowa 

ulic Lwowskiej, Chrobrego w Drezdenku, przebudowa ulicy Transportowej w Drezdenku, 

przebudowa ulicy Kołłątaja w Drezdenku, przebudowa budynku komunalnego OPS przy ul. 

Marszałkowskiej w Drezdenku, przebudowa cmentarza komunalnego w Drezdenku, budowa 
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kanalizacji sanitarnej w ul. Polnej oraz ul. Długiej w Drezdenku, budowa wodociągu w ul. 

Portowej w Drezdenku, przebudowa oraz rozbudowa kanalizacji sanitarnej w rejonie ulic 

Żeromskiego,  oraz Poniatowskiego w Drezdenku, rozbudowa sieci wodociągowej w ul. 

Towarowej w Drezdenku etap II, przebudowa skweru na skrzyżowaniu ulic Kościuszki oraz 

Poniatowskiego w Drezdenku, przebudowa terenu przy Muzeum Puszczy Drawskie i Noteckiej 

w Drezdenku, kontener sanitarny przy Placu Rekreacyjnym w Karwinie, miejska Eco przestrzeń 

– zagospodarowanie terenu alei Piastówna budowę targowiska, parkingu, ze stacją ładowania 

samochodów elektrycznych z wykorzystaniem OZE. Burmistrz podziękowała tym wszystkim 

radnym, którzy wspierali jej pomysły, inwestycje, doradzali i widzieli tą samą wizję rozwoju 

gminy Drezdenko za wsparcie, za podjęte uchwały, które mogliśmy realizować. Podziękowała 

również pracownikom Urzędu Miejskiego oraz kierownikom i pracownikom jednostek 

podległych za cały rok ciężkiej pracy. Wyraziła wdzięczność wszystkim partnerom, z którymi 

miała przyjemność współpracować jeśli chodzi o dofinansowania, czyli Panu Wojewodzie, 

Zarządowi Województwa Lubuskiego, Starostwu Powiatowemu, naszym nadleśnictwom oraz 

innych współpracujących z nami gminach. Podziękowała także wszystkim aktywnym 

mieszkańcom, bo bez tych akcji oddolnych Drezdenko nie wyglądało by tak, jak wygląda. 

Ważne są także działania naszych instytucji kultury, hali sportowej, ale także stowarzyszeń, kół 

gospodyń wiejskich, sołectw i innych organizacji.   

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że posiedzenie sesji opuścił radny 

D. Paluszkiewicz, a na posiedzenie przybyła radna K. Kozicka. 

Radny Ł. Kołwzan nawiązał do informacji Burmistrza Drezdenka o remoncie                                                 

ul. Poniatowskiego. Poinformował, że na sesję przybyły mieszkanki tej ulicy i poprosił o 

oddanie im mojego głosu, aby mogły się wypowiedzieć w tym temacie. 

Przewodniczący RM M. Suchecki uprzedził radnych, aby działali zgodnie z obowiązującymi 

zasadami i nie wprowadzali mieszkańców świadomie w błąd. W drodze wyjątku udzielił głosu 

mieszkankom ul. Poniatowskiego. 

Anna Kaproń, mieszkanka ul. Poniatowskiego poinformowała, że we trzy przybyły na 

posiedzenie sesji, aby ktoś usłyszał o ich problemie. Po zgłoszeniu tego problemu do Urzędu 

Miejskiego,  mieszkańcy usłyszeli, że mogą poszerzyć sobie bramy. Jeśli kierowcy zaparkują 

samochody, zgodnie z prawem, mieszkańcy nie mogą wyjechać ze swoich podwórek. Nad 

problemem trzeba się pochylić i spróbować go rozwiązać.  

Pani Emilia Borduna dodała, że mimo pięknego wyglądu z zielenią,  ulica Poniatowskiego jest 

mało funkcyjna. Dla mieszkańców i osób parkujących jest ona po remoncie utrudnieniem. Przy 

tej ulicy mieszkają osoby starsze, którym ciężej jest poradzić sobie po zastawieniu bramy. 

Ponadto mieszkańcy za swoje pieniądze nie będą poszerzać bram ani ich przebudowywać. 

Przed rozpoczęciem remontu osobiście prosiła p. Burmistrz o wykonanie w budynku, gdzie 

mieszka remontu elewacji bramy i pociągnięcie chociaż jednej lampy, aby była oświetlona. Nie 

otrzymała odpowiedzi na swoją prośbę. Jednak największym problemem po przebudowie jest 

zastawianie wjazdów na podwórka i chciałaby by, aby ten problem został rozwiązany. 

Zauważyła, że p. Burmistrz, przy omawianiu inwestycji, pominęła informację, ile kosztował i z 

jakich środków był pokryty remont ul. Poniatowskiego. 

Pani Anna Kaproń dodała, że 12 kwietnia wysłała do p. Burmistrz pismo, a odpowiedź 

otrzymała dopiero 5 czerwca i przypuszcza, że tylko dlatego, że umieściła komentarz pod 

postem p. Burmistrz na facebook. Z udzielonej odpowiedzi wynika, że mieszkańcy za późno 
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zgłosili swoje uwagi do projektu i niemożliwa była zmiana parametrów zjazdu. Tylko, że 

mieszkańcy nie wiedzieli, jak wygląda projekt. Po rozmowie z p. Czaplą myśleli, że da się 

problem rozwiązać. Po jakimś czasie narracja się zmieniła i usłyszeliśmy, że mamy poszerzyć 

sobie bramę. Te bramy istnieją od 30 lat i funkcjonowały. Po remoncie są bardzo wysokie 

krawężniki i osoby parkujące zajmują prawie cały pas drogowy. Przed remontem takiego 

problemu nie było. Mieszkańcy nie chcieliby, aby na ulicy był całkowity zakaz parkowania, bo 

są tam prowadzone działalności gospodarcze. Ma nadzieję, że da się rozwiązać problem i 

poprosiła o przychylność. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że nie powiedziała o kosztach 

finansowych remontu ul. Poniatowskiego tylko dlatego, że wymieniając tak wiele zadań, 

przeoczyła to zadanie. Koszt remontu wyniósł 2 mln 82 tys. zł, z czego z Funduszu Dróg 

Samorządowych otrzymaliśmy 338 tys. zł. Były to tylko takie środki, ponieważ pierwotnie nie 

otrzymaliśmy żadnego dofinansowania, dopiero z listy rezerwowej otrzymaliśmy tą pulę, która 

została. Jeśli chodzi o odnowienie bramy wjazdowej, problem został zgłoszony kierownikowi 

Z. Śpiewakowi i z posiadanych informacji wie, że PGKiM Sp. z o.o. wykonał jakieś drobny 

remont. Jeżeli chodzi o oświetlenie podwórka, gmina nie wykonuje takich rzeczy, utrzymujemy 

oświetlenie drogowe części publicznych. Jeśli wspólnota mieszkaniowa chce oświetlić 

podwórko, musi to zrobić na własny koszt. Propozycja poszerzenia bramy nie jest próbą 

odepchnięcia problemu. Wręcz przeciwnie, miała na celu rozwiązanie problemu, jeśli brama 

byłaby szersza, to wielkie samochody nie musiałyby wjeżdżać pod kątek prostym. Rozumie, że 

takie rozwiązanie nie satysfakcjonuje mieszkańców. W przypadku ul. Poniatowskiego 

wykorzystała projekt sporządzony przez poprzednie władze. Teraz żałuje tej decyzji, ale nie 

chciałaby się tłumaczyć z projektu wykonanego w roku 2017. Nie uczestniczyła w procesie 

konsultacji tego projektu z mieszkańcami ani współpracy w sprawie jego kształtu. Jak 

najbardziej problem powinniśmy rozwiązać. Nasi pracownicy z działu dróg będą rozmawiali ze 

starostwem powiatowym, aby może utworzyć martwe pole, czyli wymalować plac, na którym 

nie będzie można parkować. Jeszcze nie znamy decyzji starostwa, ale obawia się też, czy 

mieszkańcy będą to martwe pole respektować. Trzeba sprawę rozwiązać tak, aby mieszkańcy 

ulicy Poniatowskiego mogli wjeżdżać na swoje podwórka, a jednocześnie nie utrudniać 

prowadzenia działalności innym podmiotom, których przy tej ulicy jest dużo. 

Pani Anna Kaproń zapytała, dlaczego poszerzono chodniki, a zwężono drogę. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że są to pytania do autora projektu, który 

był wykonany w roku 2017. 

Pani Anna Kaproń stwierdziła, że przed rozpoczęciem remontu należało przejrzeć projekt i 

zastanowić się, czy jest dobry. Cały czas mamy problem z miejscami parkingowymi, a na naszej 

ulicy była możliwość zrobienia parkowania równoległego. Wystarczyło tyko obniżyć wysokość 

krawężników.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że jest to ulica w centrum miasta i jest ona 

bardziej dedykowana pieszym. 

Radny A. Miron stwierdził, że problemy trzeba rozwiązywać. Możemy zmienić organizację 

ruchu na tej ulicy i dopasować ją tak, żeby wszystkim było wygodnie.  

Rady S. Dukaczewski poinformował, że przewodniczący ma rację, jeśli chodzi u udzielenie 

głosu mieszkańcom. Jednak, kiedy 5 lat temu rozpoczęliśmy coroczne debaty nad raportem 

gminy, taka możliwość została stworzona dla mieszkańców, nie dla radnych, dla burmistrzów. 
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Powstała ona dla mieszkańców. Po raz kolejny zaznacza, że w żadnych środkach masowego 

przekazu znowu nie było informacji o debacie. Przez te 5 lat nie było ze strony 

przewodniczącego, burmistrza wzmianki, że taka debata się odbędzie, co należy zrobić, żeby 

w tej debacie wziąć udział i nie ma sensu się denerwować, że mieszkańcy nieproceduralnie 

zabrali głos. Przechodząc do raportu, rozpoczął od mapy inwestycji . Wymieniono w niej 54 

inwestycje. W paru miejscach musiał się wkraść błąd, np.: budowa kanalizacji sanitarnej                

w ul. Polnej i Długiej w Drezdenku zapisano, że jest projekt, natomiast w referacie 

poinformowano mnie, że jest w trakcie wykonania, a to jest bardzo znacząca informacja dla 

osób czytających te raporty. Zauważył jeszcze kilka pomyłek. Wyraził uznanie dla inicjatora 

inwestycji budowy pumptraka w Niegosławiu. Jest to całkiem nowa atrakcja w naszej gminie. 

Wydarzyła się tam dziwna sytuacja. Na otwarciu inwestycji została rozwinięta trawa z roli, a w 

dniu wczorajszym tej trawy już tam nie widział. Ponadto otwarcie odbyło się na początku maja, 

a na dzień 30 maja nie było jeszcze pozwolenia na użytkowanie tego terenu. Jest to 

niebezpieczne, jeśli komuś coś się stanie, kto będzie płacił odszkodowanie. Jeżeli chodzi o 

inwestycję budowa ulicy Południowej, Wspólnej , Wesołej świetnie, że taka inwestycja jest. Po 

przetargu wiemy, że budowa będzie dotyczyła tylko dwóch ulic Wspólnej i Wesołej. Te 105 

metrów ulicy Południowej, po przetargu, nie będzie budowane. Dofinasowanie 50% ujęte w 

raporcie, także nie jest do końca takie. Dotyczy ono tylko odcinka od ul. Południowej do ul. 

Wesołej, natomiast odcinek od ul. Wesołej do Armii Krajowej będzie robiony ze środków 

własnych, podobnie jak zjazd z drogi wojewódzkiej. Ta inwestycja bardzo cieszy mieszkańców, 

ale co dalej z ulicami Południowa, Jasna, Ptasia, Spokojna. W obecnej kadencji nie wykonano 

żadnych prac, aby te wszystkie ulice zrobić z dofinansowaniem na całość. Ponadto przy 

konstruowaniu budżetu zaproponowano przeniesienie 700 tys. zł przy założeniu, że inwestycja 

będzie wykonana w kilku etapach. Burmistrz zaznaczyła, że na będzie prac wykonywanych 

etapowo, a tutaj mamy I etap. Przy tych 700 tys. mogliśmy już w roku 2022 wykonać inwestycję 

na wszystkich tych ulicach. Ponadto posiada pismo z Urzędu Miejskiego datowane na 4 marca 

2020 roku, z którego wynika, że sytuacja na ten dzień była dokładnie taka sama, jaka jest w 

chwili obecnej. Wtedy także starano się o  ZRID i w roku obecnym ponownie złożono wniosek. 

Nie wie, dlaczego poprzednio go poprzednio nie otrzymaliśmy. A jeżeli chodzi o ul. Wspólną i 

Wesołą już wtedy była gotowa dokumentacja na ich remont. Czyli mogliśmy to zrobić dużo 

wcześniej, a w tej chwili realizować inne ulice. Odniósł się także do współpracy ze 

stowarzyszeniami i klubami sportowymi. W raporcie jest kwota przeznaczona na tą 

współpracę w roku 2022 i wynosi 539 tys. zł. Marginalnie traktuje się kulturę sportową w 

naszej gminie, bo roku 2018 na ten cel przeznaczono kwotę 1 mln zł.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska ustosunkowała się do wypowiedzi radnego. Jeśli chodzi o 

remont tych kilku ulic, był projekt na ulice Południową, Wspólną i Wesołą, ale na tym 

fragmencie ul. Południowej było za ciasno i nie można jej było zrobić w takich parametrach, 

aby te drogi były jednolite. A tylko jednolite parametry uprawniały nas do wystąpienia o 

wsparcie rządowe.  Podjęliśmy negocjacje z mieszkańcami tego rejonu, aby odkupić od nich 

fragmenty ich nieruchomości. To wszystko wymaga jednak czasu. Jeżeli chodzi o                                     

ul. Południową, proszę zauważyć, że w WPF na rok przyszły zawarliśmy kwotę 300 tys. zł i po 

otrzymaniu ZRID wykonamy z własnych środków te 105 m ulicy Południowej. Jeśli chodzi o 

projektu tych poprzecznych ulic, to są one z pewnością ważne i potrzebne. Niestety tych 

potrzeb jest dla całej gminy tak dużo, że trudno to wszystko wykonać w jednym roku 
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budżetowym. Takich potrzeb projektowych będzie na wiele, na wiele lat. Jeśli chodzi o kwotę 

50% dofinansowania, to rzeczywiście może być ona niezrozumiała, ale na sesjach tłumaczymy 

Państwu o kosztach kwalifikowanych i takich, które musimy pokryć z własnych środków.                         

W zależności od programu koszty tablic informacyjnych, inspektorów nadzoru nie mogą wejść 

w kwestie funduszy. Jeśli chodzi o przeniesienie tych 700 tys. stoi na straży, że nawet jak 

zrobimy te drogi rok później, to zrobimy, nie będziemy tylko obiecywać. Te środki pozwolą 

nam na zrobienie remontu cmentarza, bo z tego zadania miały być zdjęte. Uważa, że trzeba 

mieć projekty, ale nie robić ich niesamowicie dużo, trzeba mierzyć siły na zamiary. Projekty po 

3 latach tracą ważność i trzeba aktualizować wyceny. Pumptrack był realizowany w systemie 

projektuj – buduj i to wykonawca miał pełnomocnictwa od gminy, aby inwestycję zakończyć. 

Nastąpiło niedopełnienie tych warunków, stąd obiekt chwilowo został wyłączony z 

użytkowania. Czujemy się oszukani przez wykonawcę i oczekujemy na dostarczenie 

pozwolenia na użytkowanie. Poruszyła sprawę współpracy z klubami sportowymi. Przykładem 

jest Lubuszanin, że to nie pieniądze grają rolę, a dobre zarządzanie i dobra polityka. Co z tego, 

że było dwa razy więcej pieniędzy, jak nie było wyników.  

Radny A. Miron poczuł się wywołany do tablicy, kiedy radny Dukaczewski z uśmieszkiem 

powiedział o trawie. Przy dzisiejszej pogodzie trawy wyschły wszędzie. Bez podlewania trawa 

wyschła, a ponieważ się przyjęła, to po deszczach zrobi się zielona. Ona nie pełni żadnej roli, 

oprócz roli estetycznej. 

Radny D. Matela-Libera poruszył sprawę ulicy Poniatowskiego. Chyba wszyscy myślimy, że 

droga powinna być funkcjonalna dla mieszkańców tej ulicy, a nie stwarzać problemy, których 

wcześniej nie było. Poprosił Burmistrz o podjęcie pilnej interwencji i rozwiązane tego 

problemu. Poruszył sprawę podjętego 20 sierpnia 2020 roku czynu społecznego mieszkańców 

Drezdenka polegającego na  oczyszczeniu, pogłębieniu i udrożnieniu koryta, gdzie rzeka wpada 

do stawku w Parku kultur Świata. Stawek jest własnością gminy. Wystosował także 

interpelację, na którą otrzymał odpowiedź, że zbiornik wymaga kompleksowej przebudowy, 

polegającej na umocnieniu brzegu, wykonaniu urządzeń spiętrzających wodę  na wlocie i 

wylocie. Jest to zadanie inwestycyjne wymagające sporządzenia dokumentacji technicznej, 

kosztorysowej oraz uzyskania odpowiednich zgód i zezwoleń. Mimo wiedzy o stanie stawku 

Burmistrz nie zabezpieczyła środków na odmulanie dna oraz wykonanie urządzeń 

spiętrzających. Kolejna akcja miała miejsce 19 maja tego roku. Osoby biorące udział w czynie 

społecznym próbowały wyczyścić stawek i pogłębić jego koryto. Mieszkańcom bardzo zależy 

na poprawie estetyki tego miejsca. Władze miasta nie pomagają w rozwiązaniu problemu, 

chociaż doskonale znają sprawę. Zapytał, na jakim etapie jest montaż wiaty, która zasłoni 

stojące na placu Kościelnym pojemniki na śmieci. Jest to miejsce reprezentacyjne i wymaga 

rozwiązania problemu. W ubiegłym roku Burmistrz w swojej prezentacji poruszyła sprawę 

skweru oraz pomnika T. Kościuszki. Tutaj także nic się nie dzieje. Zrobiono tylko jedną część - 

pomnik.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska ustosunkowała się do wypowiedzi radnego. Stwierdziła, że 

sformułowanie, że bardzo dużo rzeczy nie jest robione to nieprawda. Poinformowała, że sam 

pomnik T. Kościuszki został odrestaurowany, a na skwer, wjazd na podwórko oraz pojemniki 

na śmieci został wykonany projekt techniczny, bardzo ładny, ale wycena sprzed roku tego 

projektu to ok. 1,5 mln zł. Na razie gminy nie stać na tą inwestycję. Nie było żadnych funduszy 

zewnętrznych, aby aplikować o środki. Zobaczymy, co się stanie z funduszami unijnymi. 
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Podobnie ma się sprawa ze skwerem naprzeciwko biblioteki publicznej. Też jest wykonany 

piękny projekt, ale koszt wykonania jest podobny do poprzedniego skweru. Na razie będziemy 

wykonywać tylko potrzebne naprawy, wkomponujemy ławki. Są to duże koszty, a w 

najbliższych trzech latach będziemy zobligowani, aby dofinansować województwo lubuskie w 

budowie obwodnicy. Propozycja ZDW jest taka, abyśmy w roku 2024 roku przekazali 2 mln zł, 

w latach 2025 i 2026 po 3 mln zł. Będzie to ogromne obciążenie finansowe dla budżetu. Jeśli 

chodzi o wiatę na placu Kościelnym, projekt został, po wielu perturbacjach, zaakceptowany 

przez konserwatora zabytków i dokumentacja została  przekazana do starostwa powiatowego 

celem uzyskania zgody na podjęcie prac.  Jeżeli w ciągu 30 dni nie wpłyną żadne uwagi, 

będziemy mogli wystosować zapytane ofertowe do wykonawców. Jest to kwestia wakacji, 

może jesieni obecnego roku. Jeśli chodzi o stawek, po akcji mieszkańców gmina zleciła 

obkoszenie tego stawu. Te akcje nic nie dały, one są bez sensu, jeżeli nie robi się tego w 

szerokim kontekście. Jest obecnie susza hydrologiczna, wody nie ma nawet w głównym nurcie 

Noteci. Przeprowadziłam wiele rozmów z pracownikiem Wód Polskich p. Dworeckim, że 

pewne rzeczy muszą być zrobione dość kompleksowo i pytanie, czy teraz mamy na to środki 

pieniężne. Pogłębienie tego stawu, zagospodarowanie odpadów, czyli tego szlamu, który się 

zebrał, to zrobienie operatu wodno-prawnego. Nie jest to zadanie proste, chociaż ważne. Jest 

pytanie, czy teraz gminę stać na wydatkowanie dużej ilości środków finansowych już na sam 

proces projektowy. Ma nadzieję, że pojawią się konkursy o środki zewnętrzne i będziemy do 

nich aplikować. 

Radny D. Matela-Libera stwierdził, że postępowanie mieszkańców powinno cieszyć, ich 

poświęcony czas, środki finansowe, aby poprawić estetykę stawku. Powiedzenie, że te akcje 

nic nie dają jest krzywdzące. O sytuacji władze miasta wiedziały i nie zabezpieczyły żadnych 

środków, aby ją poprawić. W czasie obecnych upałów mieszkańcy pobliskich domów skarżę 

się na fetor. Przeszkadza to także osobom przebywającym w parku. Nikt chyba nie chciałby 

mieszkać przy stawku, który wysycha i po prostu śmierdzi. 

Radny D. Krysa zauważył, że po remoncie ul. Słonecznej mieszkańcy nieruchomości przy                     

ul. Piłsudskiego 39 nie mają wyjazdu na ul. Słoneczną ze swojego podwórka. To jest podobna 

sytuacja, jak na ul. Poniatowskiego, chodzi o wysokość progów. Z posiadanych informacji wie, 

że sprawa toczy się w sądzie. Nie powinno tak być, Gmina powinna się dogadać z 

mieszkańcami i rozwiązać problem. Wjazd powinien być zrobiony, żeby mieszkańcy mogli z 

niego normalnie korzystać. Druga sprawa dotyczy ul. Pierwszej Brygady. Kiedy zostaną 

uzupełnione znaki na wysepkach. Wielkie progi na wysepkach zagrażają bezpieczeństwu. 

Radny Ł. Kołwzan zaproponował, aby p. Burmistrz podjęła starania, aby na działce otrzymanej 

od firmy Smurfit Kappa w ramach wymiany działek usytuować jakiś market. Propozycja 

pochodzi od mieszkańców północnej części miasta, dla których droga do miasta jest dosyć 

daleka. Zapytał, czy jest szansa, po realizacji projektu budowy wodociągu, kanalizacji 

sanitarnej na  ulicach Polna, Długa, Portowa na złożenie wniosku do funduszu dróg 

samorządowych  o środki na remont tych dróg. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że jeżeli chodzi o market, to raczej handlowcy 

zwracają się z prośbą do gminy o teren pod działalność. My proponujemy tereny z naszych 

zasobów, które spełniają warunki przedsiębiorcy. Jeżeli tylko zgłosi się osoba, która będzie 

chciała wybudować jakiś sklep to zaproponujemy gamę działek, jakimi dysponujemy. Działka 

musi być wykupiona w trybie przetargowym. Będziemy mieli na uwadze, że jest taka potrzeba 
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mieszkańców. Wodociąg na ul. Portowej został wykonany i droga jest w złym stanie. 

Aplikowaliśmy o środki do Rządowego Funduszu Dróg i jeszcze nie znamy wyników. Mamy 

zabezpieczone środki, które muszą być zabezpieczone ze strony gminy. Czekamy na decyzję, 

aby przystąpić do budowy kanalizacji na ul. Długiej i Polnej. Te rzeczy powinny być zrobione 

przed remontem dróg. W przypadku ul. Polnej można zaplanować dokumentację na remont 

drogi  zaraz po wykonaniu kanalizacji. Z ul. Długą jest taki problem, że należy ona do ZDW. Cały 

czas rozmawiamy, prosimy, aby zrobić jej remont, szczególnie tego newralgicznego odcinka 

od kościółka łącznie z terenem przy stawach. Mamy zapewnienie od ZDW, że kiedy już 

otrzymamy decyzję pozwalającą na budowę kanalizacji, to ZDW z naszym wsparciem zacznie 

remontować ten odcinek. Trzeba skoordynować prace, żeby w tym momencie już umiejscowić 

ten fragment kanalizacji. Jak już będzie zaprojektowana, można  zrobić studnię przed tym 

odcinkiem i za tym odcinkiem, żeby, jeżeli ZDW postanowi go wyremontować, abyśmy my, 

przy budowie kanalizacji nie zniszczyli wyremontowanej drogi. 

Radny Ł. Kołwzan wyjaśnił, dlaczego zapytał o dofinansowanie remontów dróg z funduszu 

dróg. Ponieważ w mieście coraz więcej dróg jest remontowanych z jego wsparciem, a w 

północnej części nie. Poprosił, aby w przyszłości podarować chociaż jedną ulicę dla jego rejonu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wyjaśniła, że złożyliśmy wniosek w sprawie ul. Portowej. 

W najbliższych tygodniach powinna być decyzja. Dodała, że projektujemy ul. Rzemieślniczą i 

będziemy projektować ul. Osiedle Leśne i plac Sportowy z myślą, o otrzymaniu 

dofinansowania.  

Radny Ł. Kołwzan przypomniał o ulicy Osiedle Leśne i projekcie remontu omawianym na 

wcześniejszej sesji RM. Zaznaczono, że być może będzie można zaprojektować po jednej 

stronie drogi chodnik. Zapytał, czy ten chodnik będzie, czy nie i dlaczego. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że dobrze by było, żeby chodnik był. Niestety  

tutaj nie ma mowy o przebudowie drogi, tylko o remoncie. Generalna przebudowa 

wymagałaby stworzenia projektu i poniesienia bardzo wysokich kosztów. W chwili obecnej 

wszelkie prace na drogach są bardzo drogie i trzeba było wybrać priorytety tak, aby spiąć 

budżet. 

Radny Ł. Kołwzan stwierdził, że powinno się słuchać mieszkańców przy wykonywaniu 

projektów i umieszczać ich potrzeby, np.: budowy chodnika.  Przedstawił także zarzut 

mieszkańców północnej części Drezdenka, że  z 7 remontowanych w 2022 roku dróg, na ich 

terenie wyremontowano tylko jedną drogę i nie powstała tam też żadna inna inwestycja. 

Wszystkie odbywały się w centrum miasta. Mieszkańcy czują się pomijani.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska nie zgodziła się z taką opinią. Budowanie drogi na ulicy 

Osiedla Leśnego, monitowanie w ZDW o budowę chodnika przy dworcu PKP, czy w tym roku 

dalej przy przejeździe kolejowym, także współpraca z firmą Smurfit Kappa, aby mieszkańcom 

umożliwić parkowanie. Wcześniej inwestycje w SP3. Oczywiście nie można zrobić wszędzie 

wszystkiego. Mamy przecież 27 sołectw i też niemożliwym jest wykonanie co roku 27 

inwestycji na terenach wiejskich. Musimy patrzeć na budżet gminy. Na pewno Nowe 

Drezdenko nie jest pomijane, są wykonywane dokumentacje, w najbliższą sobotę świetlica 

opiekuńcza z pomocą klubu Radowiak organizuje tam festyn. Stara się nie dzielić gminy na 

jakieś dzielnice. Jeśli chodzi o rozwój gminy na pewno nie pomijamy Nowego Drezdenka. 
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Radny Ł. Kołwzan zaproponował, aby na terenie skweru przy zbiegu ul. Poniatowskiego i 

Kościuszki wybudować parking. Rozwiązałoby to problem na ul. Poniatowskiego. Nie musi on 

być betonowy, może mieć obrzeża kwiatowe. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że mamy już projekt na remont tego skweru, 

jest też pewna, że konserwator zabytków nie wyraziłby zgody na usytuowanie tam parkingu. 

Ponadto tereny zielone, tereny wypoczynku, gdzie można przysiąść są ważne w przestrzeni 

publicznej. W centrum aż tyle tych miejsc nie ma i warto je ocalić. Parking w tym miejscu nie 

byłby dobrym pomysłem.  

Radny S. Dukaczewski odniósł się do zainteresowania inwestorów naszymi działkami. Myśli, że 

nie musimy na nich czekać, powinniśmy do nich wyjść z ofertą i zachęcić ich do inwestowania. 

A jeśli już mieszkańcy wskazują, czego by oczekiwali, to mamy kilka sieci handlowych i można 

się do nich zwrócić z propozycją. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że oferta jest sporządzona, ogłosiliśmy 

przetarg na sprzedaż dwóch działek i to pokaże nam zainteresowanie inwestorów. Liczy na to, 

że znajdą one nabywcę i to takiego, który stworzy miejsca pracy dla naszych mieszkańców.  

Radny A. Kołwzan stwierdził, że po remoncie alei Piastów, Rada Miejska wyraziła wolę, aby 

kontynuować ją aż do Chełmu Drezdeneckiego, ale nic w tej sprawie się nie dzieje. Miały być 

wykonane podziały, projekt i nic nie ma. Zwracał się także o umieszczenie progu zwalniającego 

na wyremontowanej ul. Mickiewicza od strony mostu przy ul. Łąkowej i także nie został on 

wykonany. Kierowcy rozwijają tam naprawdę duże prędkości. Jeśli chodzi o błędny remont 

odcinka ul. Moniuszki, jest to katastrofalny brak nadzoru, jak można dopuścić do sytuacji, że 

wykonujący pracę myli się i frezuje niewłaściwy odcinek. Przy remoncie ul. Pierwszej Brygady 

zwężono ją, te szykany na skrzyżowaniach to katastrofa, poobrywane znaki, wysokie 

krawężniki. Na ulicy Słonecznej, po remoncie, z jednej posesji nie ma wjazdu. Otwarto 

pumptrack w Niegosławiu, wpuszczono na obiekt mieszkańców, a nie ma on pozwolenia na 

użytkowanie. Jest to skrajna nieodpowiedzialność. Jeśli się nie myli, zapłaciliśmy za tą 

inwestycję wykonawcy, który jej nie zakończył w całości, skoro miał wystąpić o zgodę na 

użytkowanie terenu. Ulica Kolejowa także została zwężona a jest drugą drogą dojazdową do 

strefy przemysłowej. Chociaż na odcinku do zakrętu na ul. Miedzianą powinna być szersza. 

Skrzyżowanie z ul. Miedzianą i ul. Lipową – nie zeszły się drogi. Jest ciekaw, jak zostanie 

oznakowana ul. Miedziana, która dochodząc do zjazdu z ul. Kolejowej jest dużo szersza. Ulica 

Lipowa nie zeszła się ze zjazdem z ul. Kolejowej, projektant pewnie nie był w terenie, 

projektując remont. Jeżeli chodzi o ul. Poniatowskiego to mamy tak naprawdę ulice 

jednokierunkową. Projekt został wykonany w poprzedniej kadencji, nic jednak nie stało na 

przeszkodzie, aby przeanalizować projekt i go zmienić. Jest taka refleksja, że inwestycje są 

nieprzemyślane, nie ma w tym jakiegoś porządku.  Kolejny raz wychodzi fakt, że Referat 

Inwestycji w urzędzie nie funkcjonuje tak, jak powinien. Przez 5 lat na ul. Południowej nie 

zrobiono tych działań, które są podejmowane teraz. Można to było śmiało przez te 5 lat robić, 

a przystąpiono do nich dopiero niedawno. Mimo zapewnień o wspaniałej współpracy ze 

stowarzyszeniami i 75-leciu OSP w Drezdenku zauważył, że od pięciu lat w nowej remizie OSP 

w Drezdenku nie ma łaźni dla strażaków. W raporcie za 2022 rok w części dotyczącej inwestycji 

i podziału środków nie wszędzie są podane koszty w rozbiciu na dofinansowanie i środki 

własne. Zatrważającą rzeczą jest informacja dotycząca działalności gospodarczej, w roku 2022 

zawieszono 140 działalności, a w roku 2021 zawieszono 123 działalności, w roku 2020 
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zawieszono 97 działalności. Patrząc na to, jak pięknie p. Burmistrz podniosła podatki, to jest 

tego efekt. Swego czasu p. Burmistrz zlikwidowała MGZO, co miało zmniejszyć koszty. Wzrost 

wydatków bieżących na oświatę rok do roku wyniósł 5 mln zł, z 27 mln zł w roku 2022 do 32 

mln zł w roku 2023. Zarządzanie oświatą leży przez likwidację bardzo kompetentnej jednostki. 

Koszty utrzymania żłobka 1,5 mln zł przy 3 oddziałach z 73 dzieci. Dla porównania w Strzelcach 

Kraj utrzymanie żłobka wyniosło 1,8 mln zł przy 4 oddziałach i 120 dzieciach. Koszty utrzymania 

przedszkola wynoszą 3,5 mln zł przy 12 oddział i 306 dzieci, a w Strzelcach Kraj. wynoszą 4mln 

366 tys. zł przy 19 oddziałach i 562 dzieci. Za tydzień może się okazać, że koszty są jeszcze 

większe.  

Radna K. Kozicka wyjaśniła, że żłobek nie jest jednostką oświatową.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odniosła się tylko do wydatków na oświatę. Rzeczywiście 

wzrosły one o 5 mln zł, ale rady A. Kołwzan nie mówi prawdy, że to wynika z zarządzania 

oświatą. Wynika to z bardzo wielu czynników, min.: ponad 80% budżetu oświaty są to płace 

nauczycieli, akurat nie mamy wpływu na podwyżki dla nauczycieli i mamy dość wysokie płace 

dla pracowników szkół, co jest rzeczą dobrą. Kolejną sprawą mającą wpływ ma zwiększenie 

kosztów jest wzrost kosztów dojazdu dzieci do szkół. Jest też wzrost cen prądu, gazu, węgla. 

Realne oszczędności są takie, że w MGZO pracowało 20 osób a w Referacie Oświaty pracuje 

10 osób. Poprosiła radnego o nie wprowadzanie mieszkańców w błąd. Problemem w naszej 

gminie jest sieć szkół. Cały czas borykamy się z demografią, inne są wartości kosztów 

kształcenia dziecka w dużej szkole, a inne w szkole, gdzie jest 6 uczniów. W żadnej gminie 

ościennej nie ma tak małych szkół, jak w naszej gminie. Z czym to wtedy porównać.  

Radny A. Kołwzan poinformował, że płace nauczycieli wzrosły o 7% rok do roku, czyli ok. 1,9 

mln. Zostają jeszcze 3 mln. Ceny nośników energii bez węgla zostały zamrożone. Węglem 

palimy w małych szkołach i to nie wygeneruje 3 mln zł. Wydatki, które podał nie obejmują 

dowozów dzieci oraz centrum usług wspólnych, którym jest urząd. To są „gołe” wydatki 

bieżące. Mamy 5 mln więcej, z tego usprawiedliwione 2 ml zł, a zostają jeszcze 3 mln zł. Dodał, 

że koszt utrzymania jednego dziecka w żłobku wynosi w naszej gminie 22 tys. zł, a w Strzelcach 

Kraj. 16 tys. zł. 

Radny M. Czekajło odniósł się do wypowiedzi w sprawie ulicy Słonecznej radnego D. Krysy i 

radnego A. Kołwzana. Ulica została wyremontowana, pięknie wygląda, prace wykonano 

dobrze. Brama wjazdowa z posesji na ul. Piłsudskiego 39 jest bramą zapasową, była rzadko 

używana, jest zardzewiała. Główny wyjazd jest od ul. Piłsudskiego.  

Radny A. Kołwzan wyjaśnił, że to co powiedział, nie jest jego wymysłem, a głosem 

mieszkańców. Nie skonsultowano z nimi projektu i o to mają żal, że nikt ich nie wysłuchał i 

teraz sprawa jest w sądzie.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że mieszkańcom posesji zaproponowano 

korzystną ugodę, ale wspólnota nie chciała z gminą współpracować.  

Radny A. Kołwzan poprosił o wyjaśnienie, na czym polegała zaproponowana ugoda. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wyjaśniła, że ugoda polegała na wykonaniu podjazdu do 

poziomu parkingu ze strony podwórka, aby można było wyjechać.  

Radny A. Kołwzan zauważył, że to dotyczy robót technicznych, ale co zaproponowano w 

ugodzie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wyjaśniła, że ugoda polegała na tym, że gmina Drezdenko 

wykona ten podjazd, bo dużo łatwiej jest wykonać podjazd z jednego podwórka, niż 
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przebudować całą ulicę, która nie była łatwa do zaprojektowania, w kontekście połączenia 

dwóch różnych ulic.  

Radny A. Kołwzan zapytał, czy w 100% kosztów ponieść miała gmina. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że tak, zaproponowaliśmy wykonanie 

całego podjazdu od strony podwórza i przekazaliśmy również projekt ze współrzędnymi, z 

powierzchnią, z rodzajem materiału, z jakiego miałoby to być wykonane. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska zapytała o inwestycję z DBO, na jakim etapie są prace przy 

projekcie jednego z mieszkańców dotyczące placu do ćwiczeń.  Zapytała także, kiedy zostanie 

wykonana ekspertyza gruntu na ul. Nadrzecznej w Trzebiczu.  

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla poinformował, że 

postępowanie powinno się rozpocząć w najbliższym czasie, mamy przygotowaną 

dokumentację i chcemy, aby inwestycja odbyła się w formule zaprojektuj - buduj. Ekspertyzę 

też mamy w planie wykonać w najbliższym czasie.  

Radna E. Turostowska zauważył, że jeżeli stan ul. Poniatowskiego, pięknej ulicy, utrudnia 

codzienne życie jej mieszkańców, należy się nad tym faktem pochylić. Jedną z propozycji było 

utworzenie tam ulicy jednokierunkowej. Jeśli chodzi i skwer przy ul. Kościuszki                                                    

i ul. Poniatowskiego to teren zielony, mural w tej przestrzeni powinny się znaleźć. Na pewno 

nie parking. Jeśli chodzi o ul. Polną i ul. Długą, to konsekwencją, po wybudowaniu kanalizacji 

sanitarnej będzie remont nawierzchni. Byłoby to rozsądne i gospodarne. Pogratulowała 

budowy wodociągu do Karwina. Do żłobka jest już lista rezerwowa dzieci na następny rok, 

przedszkole jest na miarę dwudziestego pierwszego wieku i także pogratulowała tej inwestycji. 

Sama chciałby w takich warunkach pracować. Myśli, że najlepiej o umiejscowieniu i 

wyposażeniu, pracy personelu żłobka i przedszkola wypowiedzieliby się rodzice dzieci tam 

uczęszczających. O różnicę w kosztach także można zapytać p. dyrektor. Jest to bardzo dobry 

projekt w skali gminy, gdzie nie było żłobka i najlepszą reklamą jest to, że coraz więcej 

rodziców chce swoje dzieci posyłać do tej placówki. Zagospodarowanie miejskiej 

ecoprzestrzeni tuż za Orlenem,  przy drodze 160 na pewno nieco rozładuje załadowanie 

centrum miasta samochodami. Jednak sprawą priorytetową dla wszystkich mieszkańców 

będzie, niezależnie od przynależności politycznej, budowa obwodnicy. Ustalony przez radnych 

montaż finansowy teraz jest najważniejszy i trochę musimy powstrzymać nasze „chciejstwo”. 

Mimo wszystko inwestycje cały czas trwają. Jeśli chodzi o program rewitalizacji, ma nadzieję 

zobaczyć zrewitalizowaną wieżę ciśnień i cieszy, że stadion też jest brany pod uwagę. 

Remontowanych jest mnóstwo ulic i najlepszym dowodem, że jesteśmy gospodarną gminą 

była wypowiedź marszałka p. Tomczyszyna na otwarciu drogi w Kleśnie. Marszałek 

podziękował urzędnikom, samorządowcom za wzorową współpracę przy realizacji tego 

projektu, a szef PROW p. Dąbrowski dodał, że życzyłby sobie tak skrupulatnie pracujących 

urzędników, jakich ma Drezdenko. Jako radnej jest miło słyszeć takie słowa. Poprosiła o 

wyjaśnienie, której szkoły dotyczy zapis na str. 31 raportu o zwrocie niewłaściwie 

wydatkowanej dotacji w programie Aktywna tablica. Jednocześnie podziękowała, że tak dużo 

się dzieje w mieście, co niektórym się nie podoba. Gdyby nie ruszać projektów, nic by się nie 

działo. Pochylajmy się nad tymi, które zostały sporządzone, a jeśli już po wykonaniu prac 

pojawiają się dla mieszkańców problemy, to pochylmy się nad nimi. Spróbujmy ten problem 

rozwiązać a nie wyrzucać sobie to, że coś  jest robione niewłaściwie. Odniosła się do zarzutu, 
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że ul. Pierwszej Brygady jest za wąska. Zapytała strażaków jadących na akcję, czy mają jakieś 

utrudnienia. Absolutnie nie mieli żadnych zastrzeżeń.  

Z-ca kierownika Referatu Oświaty J. Krysiak wyjaśniła, że zwrot dotacji dotyczy zwrotu kosztów 

zakupu 3 laptopów, niezgodnie ze złożonym wnioskiem. Wnioskowano o zakup 2 laptopów, a 

zakupiono 5. Program nie przewidywał zwiększenia ilości zakupów. Zwrócono kwotę 6.897,00 

zł dotacji. Dotyczy to SP w Trzebiczu.  

Radny A. Kołwzan zauważył, że w dzisiejszej debacie nikt nie mówił, że umiejscowienie żłobka 

i przedszkola jest złe i że są one niepotrzebne. Stwierdził, że dobrze, że urzędnicy są tak 

wychwalani i zapytał, czy z tej okazji p. burmistrz przydzieliła im nagrody z okazji Dnia 

Samorządowca. 

Radny D. Krysa poruszył sprawę bogatej, według p. Burmistrz, ofercie kulturalnej gminy 

Drezdenko. Słyszał ostatnio komentarze, że dopóki dyrektorem CPK będzie p. Kuchowicz, w 

Drezdenku nic się nie będzie działo. Do Drezdenka przyjeżdżają same niszowe zespoły, 

podczas, gdy do innych miast sprowadzane są top gwiazdy. Poprosił o wyjaśnienie, kiedy 

planuje się, kto do nas przyjedzie, czy już przy konstrukcji budżetu. Dlaczego w gminach 

ościennych, nie tak bogatych jak nasza gmina, czyli do Strzelec Kraj., Dobiegniewa, Zwierzyn, 

Stare Kurowo są zapraszane top gwiazdy, a do nas nie.  

Dyrektor CPK J. Kuchowicz stwierdził, że z gwiazdami jest tak, że dla jednych są topowe, dla 

drugich są niszowe. Jako jednostka staramy się tak organizować imprezy, żeby było dla 

każdego coś miłego. Ostatnio na facebook wywiązała się jakaś nagonka, w której nie 

uczestniczy, bo nie chce się ścigać ze Strzelcami Kraj. czy z innymi gminami. Staramy się robić 

wszystko na miarę naszych możliwości i naszych potrzeb. Poprosił o przeczytanie komentarzy 

po koncercie kolęd w kościele. To było coś niesamowitego i nikt specjalnie o tym nie pisał, że 

było nas stać na to, żeby zrobić tak potężne wydarzenie w kościele na koniec roku. Jest to 

przykre, kiedy się mówi, aby w ościennych gminach zobaczyć, jak się bawią ludzie. Osobiście 

nie ma nic przeciw sąsiadom, ale takie głosy są niemiłe. Obiecał, że na rok następny przygotuje 

z p. Burmistrz taką ofertę, że wszyscy będą nam zazdrościć, pytanie co z kosztami zrobią radni, 

bo w gminie problemów trochę mamy i nie samymi igrzyskami człowiek żyje. Obecnie są 

komentarze, że p. Chwalisz potrafi sprowadzić na piknik lotniczy takie gwiazdy. Jest to 

nieprawdą. To CPK i p. Burmistrz przygotowały i zaprosiły gwiazdy na dożynki, które 

połączyliśmy z piknikiem lotniczym, na prośbę p. Chwalisza. Miało to uatrakcyjnić 30 piknik 

lotniczy. Jest to duże wydarzenie i p. Burmistrz wyraziła zgodę, aby te wydarzenia połączyć. 

Organizuje to gmina Drezdenko, a nie p. Chwalisz. Podziękował jednocześnie za miejsce, 

abyśmy te dożynki zorganizowali na lotnisku p. Chwalisza. Myśli, że na imprezę przybędą ludzie 

zewsząd i wtedy poczytamy komentarze. Osobiście uważa, że się źle nie dzieje, że pieniądze, 

którymi dysponujemy pozwalają nam wyjść naprzeciw mieszkańcom. Dodał, że artyści 

stawiają dzisiaj  oporowe ceny. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odniosła się do uwagi radnego A. Kołwzana o nagrodach 

dla pracowników z okazji Dnia Samorządowca. Stwierdziła, że bardzo lekko wchodzi w 

kompetencje pracodawcy. Ponadto, z jednej strony obraża Pan pracowników a z drugiej strony 

pyta o nagrody dla nich. Nie jest to Pana kompetencja.  

Radny D. Matela-Libera zaproponował wziąć przykład z Burmistrza Dobiegniewa, gdzie od 

kilku lat odbywa się festiwal dla młodych ludzi, gdzie przyjeżdżają topowi didżeje i raperzy. Na 

wydarzenie przyjeżdża kilkadziesiąt tysięcy ludzi z całej Polski. Mamy w Drezdenku osoby 
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zajmujące się muzyką elektroniczną, którzy mają kontakty. Może warto o takim czymś 

pomyśleć.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że mieszkańcy Drezdenka są na tamtej 

imprezie mile widziani. Nie rywalizujemy z innymi gminami, organizujemy swoje imprezy dla 

naszych mieszkańców. Na 1 maja 2022 roku mieliśmy koncert Smolastego, który zebrał kilka 

tysięcy ludzi na stadionie.  

Dyrektor CPK J. Kuchowicz wyjaśnił, że Dobiegniew organizuje festiwal dźwięku na Osieku, bo 

ma takie możliwości. Gdybyśmy my zrobili to na stadionie, mieszkańcy osiedla mieli by do nas 

dużo pretensji. 

Radny D. Matela-Libera stwierdził, że nie myślał o zorganizowaniu takiego koncertu na 

stadionie. Jest grupa ludzi, która znalazłaby dobre miejsca na takie wydarzenie. U nas 

wymieniono jednego artystę, a w Dobiegniewie będzie ich ośmiu. 

Dyrektor CPK J. Kuchowicz odpowiedział, że można takie wydarzenia zaplanować, w 

Drezdenku przez trzy lata było Lato z radiem. Jednak rozmawiając z organizatorami musimy 

im pewne rzeczy zapewnić i rozmowy podejmować 2-3 lata wcześniej. Jest otwarty na 

propozycje i możemy stworzyć coś interesującego. 

Radny D. Matela-Libera przystał na propozycję i będzie dyrektora trzymał za słowo. Stworzymy 

taką ekipę, aby móc zorganizować taki festiwal u nas. 

Radny R. Dolata stwierdził, że każda osoba ma swoich topowych wokalistów i każda ma innych. 

Dobór takiej gwiazdy jest naprawdę trudny. 

Radny A. Kołwzan powrócił do tematu nagród z okazji Dnia Samorządowca i stwierdził, że ich 

nie było. Złożył wniosek o udostępnienie informacji publicznej dotyczący udostępnienia kopii 

propozycji ugody, zaproponowanej przez Gminę Drezdenko mieszkańcom nieruchomości przy 

ul. Piłsudskiego 39. 

Burmistrz Drezdenka zapytała radnego A. Kołwzana, na jakiej podstawie uważa, że nagród nie 

było. 

Radny A. Kołwzan odpowiedział, że dlatego, iż p. Burmistrz nie potwierdziła, że były. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że jeśli chodzi o wniosek o udostępnienie 

informacji publicznej, muszą się wypowiedzieć prawnicy, czy jest to informacja publiczna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki podsumował ten punkt i stwierdził, że powinniśmy 

być dumni z takiego raportu, z takich działań. Otrzymuje głosy mieszkańców, że Drezdenko 

jest rozkopane, nie można przejechać, ale to świadczy właśnie o naszej gospodarności. Dawno 

nie było robione tak wiele dróg w jednym czasie. Jeśli chodzi o budowę dróg powinniśmy być 

dumni, że remontujemy drogi z takim rozmachem, z takim dofinansowaniem zewnętrznym. 

Radny A. Miron dodał, że dzieje się bardzo dużo. Mówiąc, że droga jest za wąska, źle 

zaprojektowana, są to odczucia subiektywne. Osobiście uważa, że ulica Pierwszej Brygady jest 

pięknie wykonana. Drogi w mieście nie służą do pościgów, jest ograniczenie prędkości. Jeżeli 

ktoś się stosuje do przepisów, to nawet wóz strażacki z łatwością porusza się drogą. Ten się 

nie myli, kto nic nie robi. Przecież zrobione błędy można naprawiać, korygować. Doskonale 

rozumie mieszkańców ulicy Poniatowskiego. Kierowcy parkują auta nie stosując się do 

przepisów, na zakazach i nie można tego zrzucać na to, że ulica jest za wąska. Uczestniczył 

prawie w każdy otwarciu drogi i jest przyjemnie, kiedy osoby z zewnątrz i chwalą nas za 

zdobywanie funduszy, za wykorzystywanie otrzymanych środków. W roku 2022 odbyło się 

dużo inwestycji i trudno będzie taki rok powtórzyć.  
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Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania – druk nr 

531/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania – druk nr 

531/23 (projekt stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

PRZECIW (5): 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): 

Łukasz Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/516/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie nieudzielenia burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania 

(uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki stwierdził, że Rada Miejska nie udzieliła 

burmistrzowi Drezdenka wotum zaufania, gdyż jest wymagana bezwględna większość rady, 

ale mimo to dziękuje p. Burmistrz za pracę i życzy wytrwałości. 

Ad. 6 

Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu  za 2022 rok: 

Radny Ł. Kołwzan zapytał, czy rów na Nowym Drezdenku, naprzeciw kościoła zostanie w końcu 

wyczyszczony. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że na posiedzeniu nie jest obecny 

kierownik Referatu Nieruchomości i  Gospodarki Przestrzennej, który mógłby udzielić 

odpowiedzi. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał, na jakim etapie jest budowa farmy fotowoltaicznej. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla poinformował, że 

jesteśmy na etapie kierowania wniosku o wydanie warunków przyłączenia do Enea Operator, 

w celu zorientowania się, jakie są możliwości i jakie są wartości mocowe. Gmina wnioskuje o 

wydanie warunków przyłączenia farmy o mocy 1 MW. Wkrótce powinniśmy otrzymać 

odpowiedź. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał, kiedy zostanie wyjaśniona sprawa poszerzenia drogi wjazdowej na 

placu Sportowym. Jeden z mieszkańców dokonał z Gminą wymiany działek i Gmina 

zobowiązała się poszerzyć drogę, którą od niej otrzymał, w zamian za działkę, z której był 

wyjazd. Kiedy to nastąpi. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla odpowiedział, że 

zorientuje się w sytuacji i poinformuje radnego. 
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Radny Ł. Kołwzan zapytał, co to jest usunięcie materiału uszorstniającego z ul. Podgórnej. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla odpowiedział, że w 

tym temacie także zorientuje się w sytuacji i poinformuje radnego. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał o studzienkę kanalizacyjną na ul. Długiej obok stawu. Jest to droga 

dojazdowa do p. R. Wojciuszkiewicz, która zwracała się z problemem. Na jakim etapie jest 

sprawa.  

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla poinformował, że 

została udzielona odpowiedź z naszego działu drogownictwa. Sytuacja została opisana i 

przenalizowana. Dalsze działania w tej sprawie, to zasięgnięcie opinii drogowców. 

Radny Ł. Kołwzan poprosił o wyjaśnienie, skąd biorą się koszty utrzymania fontanny w 

wysokości 87.000,00 zł. 

Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska D. Nowak poinformowała, że 

pod fontanną znajduje się instalacja wodno-kanalizacyjna całego obiektu, jest tam komora 

fontanny. Wykonywane są przeglądy, czyszczone dysze, układy hydrauliczne, utrzymanie sieci 

elektrycznej i sieci sterującej. Przed sezonem fontanna musi być uruchomiona, należy dodać 

odpowiednią ilość chloru. Po sezonie musi być spuszczona woda i fontanna musi być 

przygotowana do okresu zimowego. Według dokumentacji techniczno-ruchowej obiektu 

wymagana jest osoba, która ma zlecenie musi codziennie sprawdzać stan fontanny w środku, 

niezależnie od tego, czy ona działa, czy też nie. Te wydatki składają się na koszty utrzymania 

fontanny. 

Radny Ł. Kołwzan poprosił o wyjaśnienie, czego dotyczą wydatki w rozdziale „Pozostała 

działalność” w dziale „Pozostałe działania w zakresie polityki społecznej”, między innymi 111 

tys. zł na wynagrodzenia.  

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej W. Kantor-Kmiecik wyjaśniła, że w tym rozdziale ujęte 

są koszty działania klubów seniora. Kwota wynagrodzeń dotyczy pracowników pracujących w 

klubie seniora. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał, ile z kwoty 1.838.000,00 zł wypłacane jest za zarządzanie zasobem 

mieszkaniowym spółce PGKiM w dziale „Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zaproponował, aby radny otrzymał odpowiedź na 

to pytanie pisemnie. 

Radny L. Kołwzan wyraził zgodę. Ponadto zapytał na jakim etapie jesteśmy, jeśli chodzi o 

zadanie: zakup, dostawa i montaż windy w SP Nr 3 w Drezdenku. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla poinformował, że 

chcemy zlecić projekt, który będzie obejmował połączenie części zewnętrznej, ale także 

połączenie parteru z pierwszą kondygnacją. W chwili obecnej posiadamy program 

funkcjonalno-użytkowy, ale do dalszych działań musimy posiadać pełną dokumentację.  

Radny Ł. Kołwzan przekazał sugestię, czy w rozdziale „Przeciwdziałanie alkoholizmowi”  

powinno się znajdować stwierdzenie ”organizacja koncertów, wynajem zamków dmuchanych, 

marsz rodzinny, warsztaty, pikniki profilaktyczne”. Wydaje mu się, że te działania organizuje 

świetlica opiekuńcza. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej W. Kantor-Kmiecik poinformowała, że świetlica 

opiekuńcza jest  placówką wparcia dziennego, która jest finansowana również z programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i część imprez jest finansowana z 

projektów, a część z tego funduszu. 
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a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Drezdenko za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy. 

Skarbnik Gminy J. Bajcar odczytała Uchwałę Nr 186/2023 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 3 kwietnia 2023 roku w sprawie wydania opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Drezdenko za 2022 rok wraz z informacją o stanie 

mienia (sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok oraz opinia o stanie mienia 

stanowią odpowiednio załączniki nr 5 i 6 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu oraz wniosek w sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Krysa poinformował, że zgodnie z planem pracy 

Komisji Rewizyjnej, w dniu 12 czerwca 2023 roku komisja dokonała analizy sprawozdania 

Burmistrza z wykonania budżetu za 2022 rok, zapoznała się z opinią RIO w sprawie wydania 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Drezdenko za 2022 rok wraz z informacją 

o stanie mienia, z protokołami pokontrolnymi dotyczącymi kontroli Urzędu Miejskiego oraz 

jednostek organizacyjnych gminy i odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Drezdenko za rok 2022 i wystąpienia z wnioskiem do Rady Miejskiej 

w Drezdenku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Drezdenka ( opinia oraz wniosek 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca sprawozdania i wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Skarbnik Gminy J. Bajcar odczytała Uchwałę Nr 396/2023 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 14 czerwca 2023 roku w sprawie wydania opinii 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drezdenku dotyczącym udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi (opinia oraz wniosek stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

d) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
za 2022 rok - druk nr 532/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2022 

rok - druk nr 532/23 (projekt stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

WSTRZUMUJĘ SIĘ (5): 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-

Libera. 
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Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/517/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 

2023 rok (uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za 2022 rok 

- druk nr 533/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za 2022 rok - 

druk nr 533/23 (projekt stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

WSTRZUMUJĘ SIĘ (5): 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/518/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Drezdenka za 2022 rok  

(uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego przy plaży nad jeziorem Łubowo – druk nr 534/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

przy plaży nad jeziorem Łubowo – druk nr 534/23 (projekt stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/519/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego przy plaży nad jeziorem Łubowo  (uchwała stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu). 

 

 

 

 



23 
 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie Radowo przy ul. Strzeleckiej – druk nr 535/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w obrębie Radowo przy ul. Strzeleckiej – druk nr 535/23. (projekt stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/520/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie Radowo przy ul. Strzeleckiej (uchwała stanowi załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu). 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, 

położonym na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy 

Drezdenko – druk nr 536/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, położonym na 

terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy Drezdenko – druk nr 

536/23 (projekt stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/521/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, położonym 

na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy Drezdenko 

(uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). 
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Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, 

położonym na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy 

Drezdenko – druk nr 537/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, położonym na 

terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy Drezdenko – druk nr 

537/23 (projekt stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/522/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, położonym 

na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy Drezdenko 

(uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, 

położonym na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy 

Drezdenko – druk nr 538/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, położonym na 

terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy Drezdenko – druk nr 

538/23 (projekt stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/523/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, położonym 
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na terenie miasta Drezdenko, niestanowiącym wyłącznej własności Gminy Drezdenko 

(uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 rok – 

druk nr 539/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 rok – 

druk nr 539/23 (projekt stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/524/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2023 rok 

(uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu). 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Drezdenko na 

lata 2023-2029 – druk nr 540/23. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Drezdenko na 

lata 2023-2029 – druk nr 540/23 (projekt stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXXII/525/2023 z dnia 20 

czerwca 2023 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Drezdenko 

na lata 2023-2029 (uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu). 

Ad. 14 

Sprawy różne. 

Radna E. Turostowska  zgłosiła w imieniu mieszkańców posesji przy ul. Niepodległości 16, że 

jest tam ciemno. Lampa, która się tam znajduje nie działa. Poprosiła także, aby kontenery na 

śmieci, które znajdują się naprzeciwko gazowni a stoją na klepisku, ustawić na betonie lub 

innym wytrzymalszym podłożu. 

Radna K. Kozicka bardzo podziękowała wszystkim pracownikom UM, kierownikom, 

pracownikom jednostek podległych za ciężką, trudną pracę, aby wykonać tak duży budżet 
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gminy. Życzyła wytrwałości w udzielaniu odpowiedzi na te wszystkie wnioski, które 

pracownikom samorządowym nakładają na głowę termin, a bardzo często nie wnoszą nic do 

żadnej sprawy. Życzy cierpliwości i jak najmniej niepotrzebnych wniosków.  

Radny Ł. Kołwzan zapytał, czy mamy oficjalną notę z ZDW w sprawie zwiększenia puli gminy w 

finansowaniu budowy obwodnicy. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wyjaśniła, że od początku mówiliśmy o dofinansowaniu w 

wysokości 8 mln zł w systemie w pierwszym roku 2 mln, w drugim i trzecim po 3 mln zł.  

Radny Ł. Kołwzan złożył wniosek formalny o dodanie przystanku komunikacji miejskiej na ul. 

Podgórnej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przyjął wniosek i poinformował, że zostanie 

przygotowane głosowanie w tej sprawie.  

Radny Ł. Kołwzan poinformował, że zgłosił także wniosek o uhonorowanie dziewcząt z zespołu 

„Dziewczęta z buławami”. Otrzymał odpowiedź, że gmina nagradza osoby promujące gminę w 

ramach stypendiów sportowych i dla uczniów uzdolnionych. Zespół liczy ok. 120 osób i byłaby 

to spora kwota na stypendia. Czy nie lepiej wygospodarować jakąś małą pulę i przeznaczyć dla 

tego zespołu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zapytała radnego, czy chciałby uhonorować tylko jeden 

zespól, czy inne działające także. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska dodał, że młodzieżowe drużyny pożarnicze z Drezdenka i 

Trzebicza zajęły wysokie miejsca na zawodach wojewódzkich i ich także należałoby nagrodzić.  

Głosowano w sprawie: 

Wniosek radnego Ł. Kołwzana o dodanie przystanku komunikacji miejskiej na ul. Podgórnej 

w Drezdenku. 

Przewodniczący Rad Miejskiej M. Suchecki poinformował, że  posiedzenie opuścili dwaj radni 

D. Krysa i S. Dukaczewski. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 4, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Łukasz Kołwzan, Adam Kołwzan, Damian Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska. 

PRZECIW (6) 

Michał Czekajło, Karolina Kozicka, Andrzej Miron, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta 

Turostowska, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Radosław Dolata 

Rada Miejska, w obecności 11 radnych odrzuciła wniosek formalny radnego Ł. Kołwzana o 

dodanie przystanku komunikacji miejskiej na ul. Podgórnej w Drezdenku. 

Radny Ł. Kołwzan stwierdził, że niektóre rejony w mieście nadal będą wykluczone 

komunikacyjne. Ponadto zauważył, że podczas imprezy Jarmark kasztelański zbulwersowało 

go, że osoby występujące otrzymują bony żywnościowe na 10 zł,  jest to kpina. Chyba gminę 

stać na tyle, aby zapewnić godziwe wynagrodzenie wysiłku włożonego w występ. 

Dyrektor CPK J. Kuchowicz wyjaśnił, że te przysłowiowe 10 zł nie jest przeznaczone na taki 

posiłek, aby się do syta najeść, ale na jakąś przekąskę, którą młodzież wybierze. Ze strony 

instruktorów i młodzieży nie słyszał protestów co do wysokości tej kwoty. 
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Ad. 15. 

Zamknięcie obrad LXXXII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku dziennego Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim i LXXXII sesję Rady Miejskiej uznał za 

zakończoną. 

 

Sporządziła: Małgorzata Grzelak 

 

 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Mariusz Suchecki 

 


